
 

Rada Gminy w Waśniowie 

Protokół nr VII/2024 

z sesji Rady Gminy w Waśniowie  

odbytej w dniu 29 listopada 2024r 

 

Posiedzenie odbyło się na Sali Konferencyjnej w Urzędzie Gminy w Waśniowie. Obrady rozpoczęto 

29 listopada 2024 o godz. 09:00, a zakończono o godz. 12:59 tego samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 14 członków. 

Obecni: 

1. Patryk Adamski 

2. Mirosław Chamera 

3. Krzysztof Chojnacki 

4. Paulina Cichoń 

5. Janusz Jop 

6. Marek Kaczmarski 

7. Piotr Kwaśniak 

8. Dariusz Nowak 

9. Andrzej Ostatek 

10. Bożena Porępska 

11. Mariusz Sala 

12. Danuta Serwicka 

13. Krzysztof Surowiec 

14. Małgorzata Ślusarz 

15. Małgorzata Wzorek 

  

1.  Otwarcie posiedzenia i sprawdzenie quorum 

Przewodniczący Rady Gminy Mirosław Chamera otworzył siódme posiedzenie Rady Gminy, 

siódme tegoroczne. Przewodniczący poprosił o sprawdzenie quorum. 

 

Głosowano w sprawie: 

Sprawdzenie obecności 

Wyniki głosowania 

OBECNY: 14, NIEOBECNY: 1 

Wyniki imienne: 

OBECNY (14) 

Patryk Adamski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Paulina Cichoń, Janusz Jop, Marek 

Kaczmarski, Piotr Kwaśniak, Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Bożena Porępska, Mariusz Sala, 

Krzysztof Surowiec, Małgorzata Ślusarz, Małgorzata Wzorek 

NIEOBECNY (1) 

Danuta Serwicka 

 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad 

Przewodniczący stwierdził, iż obrady w dniu dzisiejszym są prawomocne, ponieważ na 15 Radnych 

udział w obradach bierze 14 Radnych. 

 



 

3. Przyjęcie porządku obrad 

Przewodniczący poinformował, iż porządek obrad był przedstawiony Radzie Gminy  

w ustawowym terminie. Przewodniczący wyjaśnił, iż do procedowania na posiedzeniu są uchwały  

o tematyce bieżącego funkcjonowania samorządu gminy Waśniów, jak przesunięcia budżetowe czy 

projekt uchwały o ustaleniu obniżenia ceny skupu żyta, który jest odnośnikiem do ustalenia podatku 

rolnego na nadchodzący rok, a w punkcie 6. projekt uchwały w sprawie nadania tytułu Honorowego 

Obywatela Gminy Waśniów. Przewodniczący poinformował, iż na wniosek Świętokrzyskiego 

Stowarzyszenia Rodzina Policyjna 1939 w Kielcach, reprezentowany przez panią prezes Grażynę 

Szkonter, wpłynął wniosek o nadanie właśnie tego tytułu naszemu obywatelowi, mieszkańcowi gminy 

Waśniów.   

Przewodniczący zapytał czy ktoś z Pań i Panów radnych chciał zabrać głos? Zgłoszeń nie było. 

Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie 

1. Otwarcie posiedzenia i sprawdzenie quorum. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

5. Informacja Wójta o działaniach między sesjami.  

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania tytułu „Honorowego Obywatela Gminy 

Waśniów” 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie: wprowadzenia zmian w uchwale  

Nr LVII/410/2023 Rady Gminy w Waśniowie z dnia 19 grudnia 2023r. w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Waśniów na lata 2024 - 2028.  

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy na 2024 rok.  

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale  

Nr L/355/2023 Rady Gminy w Waśniowie z dnia 12 maja 2023r. w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej dla Powiatu Ostrowieckiego 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta stanowiącej 

podstawę obliczania podatku rolnego na obszarze gminy WAŚNIÓW  

w 2025 roku 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia zasad przyznawania i wysokości diet dla 

radnych Rady Gminy w Waśniowie 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia Programu Naprawczego Gminnego 

Zakładu Opieki Zdrowotnej w Waśniowie – aktualizacji na lata 2023-2025. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Programu Współpracy Gminy Waśniów 

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art.  

3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003r. o działalności pożytku publicznego  

i wolontariacie na rok 2025 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę Nr XV/102/19 Rady Gminy  

w Waśniowie z dnia 30 grudnia 2019r. w sprawie ustalania Regulaminu określającego 

wysokość stawek i szczegółowe warunki przyznawania dodatków motywacyjnego, 

funkcyjnego i za warunków pracy oraz niektórych innych składników wynagrodzenia 

nauczycielom w szkołach i placówkach prowadzonych przez Gminę Waśniów. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXIX/276/2022 Rady Gminy 

w Waśniowie z dnia 25 marca 2022 roku w sprawie przyjęcia Programu Profilaktyki  



 

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii Gminy 

Waśniów na lata 2022-2025  

16. Sprawy różne. 

17. Zakończenie obrad. 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie porządku obrad 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Patryk Adamski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Paulina Cichoń, Janusz Jop, Marek 

Kaczmarski, Piotr Kwaśniak, Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Bożena Porępska, Mariusz Sala, 

Krzysztof Surowiec, Małgorzata Ślusarz, Małgorzata Wzorek 

NIEOBECNI (1) 

Danuta Serwicka 

 Porządek obrad przyjęto jednogłośnie, 12 głosów za. 

 

4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji 

Przewodniczący wyjaśnił, iż protokół był zwyczajowo wyłożony na godzinę przed rozpoczęciem 

Sesji, dodatkowo można było się z nim zapoznać w Sekretariacie obsługi Rady. Przewodniczący 

zapytał czy ktoś chciał zabrać głos w sprawie przyjęcia protokołu z poprzedniej sesji. Zgłoszeń nie 

było. Przewodniczący poddał protokół pod głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Patryk Adamski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Paulina Cichoń, Janusz Jop, Marek 

Kaczmarski, Piotr Kwaśniak, Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Bożena Porępska, Mariusz Sala, 

Krzysztof Surowiec, Małgorzata Ślusarz, Małgorzata Wzorek 

NIEOBECNI (1) 

Danuta Serwicka 

Protokół przyjęty jednogłośnie, 14 głosów za. 

 

Przewodniczący powitał na obradach sesji Rady Gminy: Wójta gminy Krzysztofa 

Gajewskiego, Radnego Rady Powiatu Grzegorza Kazimierskiego, Radnego Rady Powiatu Janusza 

Bugajskiego, przedstawicieli Publicznej Szkoły Podstawowej w Mominie: Dyrektor Barbarę 

Poreckowską, Wicedyrektor Barbarę Granat, dzieci oraz panią Danutę Kłonicę z zespołu 

folklorystycznego Miniaturka oraz sztandar Szkoły Publicznej w Mominie. Przewodniczący 

podziękował za kultywowaną od wielu lat pamięć o rodaku. Przewodniczący powitał na obradach 

Sekretarz Joannę Zajączkowską, Skarbnik Bogumiłę Bugaj, Teresę Piwnik, Dyrektor Szkoły 

Podstawowej w Waśniowie Beatę Cebulę, Wicedyrektora Szkoły Podstawowej w Waśniowie Mariusza 

Wojtachnio, Dyrektor Szkoły Podstawowej w Boleszynie Mirosławę Nowicką, Sołtysa wsi Janowice, 

Bartłomieja Bartnika. Dyrektor GOPS Gminnej Biblioteki Publicznej w Waśniowie Barbarę 



 

Kozłowską, Kierownik Centrum Usług Wspólnych w Waśniowie Iwonę Wiśniewską, główną księgową 

GZOZ Małgorzatę Ziemnicką, główną księgową GOPS Małgorzatę Kasicką. Dyrektor Szkoły 

Podstawowej w Skoszynie Beatę Wiącek, Koleżanki i Kolegów Radnych oraz przedstawicieli mediów: 

Radio Ostrowiec - Daniel Mordon, Gazeta Ostrowiecka - Anna Mroczek, Echo Dnia - Sandra 

Krakowiak.  

 

5. Informacja Wójta o działaniach między sesjami 

Wójt Krzysztof Gajewski poinformował o:  

- posiedzenie Związku Ochotniczej Straży Pożarnej Zarządu Głównego;  

- 10-lecie Serwisu Ratownictwa Powiatu Ostrowieckiego; 

- nowy samochód dla OSP Garbacz, podpisanie umowy dofinansowania w Wojewódzkim Funduszu 

Ochrony Środowiska; 

- Odznaka Świętego Floriana;  

- Święto 11 listopada; 

- pomoc dla schroniska w Nowym Skoszynie; 

- Narady w Starostwie Powiatu Ostrowieckiego dotyczącej zabezpieczenia, utrzymania zimowego, 

sanepidowskiego, zarządzania kryzysowego, spraw związanych z komunikacją; 

Drogi gminne utrzymuje nam firma Trans-Mat. Drogi powiatowe firma z Kałkowa utrzymuje stan dróg 

w Kunowie i Waśniowie. Firma z Woli Jachowej utrzymuje ciąg drogi wojewódzkiej 751; 

- Otwarcie sali koncertowej w Ostrowcu; 

- Dzień Pracownika Socjalnego; 

- Spotkanie z sołtysami w Janowicach. Uczestniczyli w naradzie przedstawiciele KRUS-u; 

- Uroczystość odsłonięcia rzeźby św. Huberta i tablicy upamiętniającej. w Nadleśnictwie Ostrowiec; 

Koło Łowieckie Góra Chełmowa upamiętniło 46 myśliwych, leśników, którzy odeszli na wieczną 

wartę; 

- Droga w Milejowicach, zakończenie inwestycji. 940 tys. zł dofinansowania, tylko 40 tys. dołożyła 

gmina. Odcinek drogi prawie 1,5 km; 

- Droga w Pękosławicach. Zakończenie inwestycji. środki z dróg dojazdowych do pól, na dwa odcinki; 

- Droga w Boksycach. zakończono ten odcinek. 143 tys,. drogi dojazdowe do pól mogą być 

finansowane 50 na 50; 

- Remont drogi powiatowej Momina-Waśniów, realizacja inwestycji. Gmina uczestniczy finansowo.  

- Remont drogi powiatowej w Garbaczu. Wartość inwestycji 1 mln 200 tys. Podzielone środki 100 tys. 

gmina i 100 tys. powiat. Pozostała kwotę 980 tys., dofinansowanie środków zewnętrznych; 

- Remont drogi powiatowej Czajęcice-Dobruchna. Finansowanie ze strony gminy w wysokości 600 

tys. Dofinansowanie 2 mln 300, wartość 3 mln 600. Zgłaszali swoje uwagi do włączenia tzw. pasa 

spowalniającego ruchu, aby zachować bezpieczeństwo ; 

- Renowacja kaplicy na Górze Witosławskiej. Dofinansowanie 250 tys. zł z Programu odbudowy 

zabytków. Nadleśnictwo Łagów dofinansowało 66 tys. Dofinansowanie otrzymano również na zabytki- 

kościoły w Waśniowie, Mominie oraz mur oporowy przy kościele w Grzegorzowicach; 

- Modernizacja infrastruktury wodociągowej. Wartość 5 mln 100. Pozyskane środki z zewnątrz: 4 mln 

900. Wkład Gminy 200 tys.; 

- Rewitalizacja zbiornika wodnego "Waśniów”; 

- Modernizacja gospodarki odpadami, postęp prac na PSZOK; 

- Hala sportowa w Boleszynie, odnowiony i przeniesiony krzyż przy szkole; 

- Budowa świetlicy w Sarniej Woli, postęp prac. Wartość 2 mln 300 zł, Pozyskano 2 mln. z Funduszu 

Wsparcia Środków Krajowych, gmina dokłada 300 parę tysięcy;  



 

- uroczystości upamiętniające 80. rocznicę śmierci pułkownika Jana Piwnika "Ponurego", 14. rocznicy 

nadania Publicznej Szkole Podstawowej w Mominie jego imienia, ale również 1. rocznica nadania 

imienia, również świetlicy w Janowicach; 

- zbiórka żywności w sklepie w Waśniowie 29.11-30.11; 

- wstrzymanie 28 listopada naboru wniosków na program Czyste Powietrze; 

- duże problemy z bezdomnymi zwierzętami, wzrost cen za przyjęcie psa w schronisku w Janiku; 

- działania z Narodowym Funduszem Zdrowia, kolejne wystąpienie w sprawie refundacji nadwykonań;  

-poparcie przez wójtów, burmistrzów powiatu ostrowieckiego wniosku o zmianę przebiegu drogi 

krajowej, tzw. dziewiątki;  

- podziękowania od Gminy Walim, która ucierpiała w powodzi za przekazane dofinansowanie; 

- podziękowania z Gminy Nagłowice i Słupia Jędrzejowska, które ucierpiały w opadach deszczu 

nawalnego za przekazane zboże; 

 

Przewodniczący podziękował za streszczenie wydarzeń, które miały miejsce między ostatnią sesją, 

a dniem dzisiejszym. Przewodniczący powitał na obradach Prezes Świętokrzyskiego Stowarzyszenia 

Rodzina 1939 Grażynę Szkonter oraz Andrzeja Szkontera, członka stowarzyszenia.  

 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania tytułu „Honorowego Obywatela 

Gminy Waśniów” 

Przewodniczący Rady Gminy Mirosław Chamera: Tak, jak już wcześniej nadmieniłem, pozwolę 

sobie użyć cytatu z uzasadnienia Pani Prezes: „działał zgodnie z maksymą Cichociemnych: wywalcz 

w Polsce wolność lub zgiń. Swoimi czynami, postawą, odwagą i hartem ducha jak mało kto zasłużył 

na tytuł Honorowego Obywatela Gminy Waśniów, ponieważ w ten sposób, również poprzez ofiarę 

życia dał w prawdzie niewymierny, ale ponadczasowy dar, wzór obywatela i patrioty.” Wydaje mi się, 

że to są najpiękniejsze słowa, jakie słyszałem. I to jest wzór dla nas wszystkich, a szczególnie dla 

młodzieży, która powinna brać wzór z naszego bohatera i pielęgnować pamięć o nim.  

Przewodniczący poprosił Wójta o odczytanie dalszej części punktu 6. 

 Wójt Krzysztof Gajewski poprosił o wprowadzenie i zaprezentowanie sztandaru Publicznej 

Szkoły Podstawowej w Waśniowie. Poinformował, iż na wniosek Świętokrzyskiego Stowarzyszenia 

Rodzina Policyjna 1939 w Kielcach, podpisanego przez Prezes Grażynę Szkonter, podjęli działania  

i czynności, aby nadać tytuł Honorowego Obywatela Gminy Waśniów dla Jana Piwnika, pseudonim 

Ponury. Wójt rozpoczął przedstawienie sylwetki Jana Piwnika słowami z książki Cezarego 

Chlebowskiego „Pozdrówcie Góry Świętokrzyskie”: „Pamiętaj, Polaku młody, coś Ojczyźnie 

przyrzekał wiernie bronić praw honoru, jam te słowa wyrzekał, wyrzekałem je wobec Boga, że nie 

spocznę nigdy aż swe młode życie złożę w obronie Ojczyzny. Bo Ojczyznę więcej kocham, niż swe 

życie młode, więc podjąłem walkę z wrogiem, by jej dać swobodę. I poszedłem  

z komendantem Donatem Ponurym, który wjedzie jak Langiewicz w Świętokrzyskie Góry.” Następnie 

przedstawił fragment filmu Szczepana Mroza „…aż po kres życia”. Film powstał z okazji 100-lecia 

urodzin Jana Piwnika, we współpracy ze Stowarzyszeniem Pamięci Świętokrzyskich Zgrupowań 

Partyzanckich Armii Krajowej. Nurt Ponury we wrześniu w 2012 roku. Film przedstawił historię i 

sylwetkę Jana Piwnika „Ponurego” i jego drogę powrotną na polską ziemię.  

Wójt Krzysztof Gajewski: Ponury spędził na okupowanej polskiej ziemi 1052 dni. Każdy  

z nich był krzyczącym zaprzeczeniem niesłusznego zarzutu, używanego jeszcze tak niedawno  

w stosunku do żołnierzy Armii Krajowej i polskiego podziemia, że Armia Krajowa to nic więcej, jak 

tylko stanie z bronią u nogi. Natomiast tym, co Ponury zamieścił i zmieścił w tysiącu swych 

dywersyjnych partyzanckich działań, można by obdzielić kilku czy kilkunastu ludzi i każdy z nich 



 

zasłużył by na pomnik. A jednak zamiast chwały przez wiele lat jego pamięci otaczała niesława. 

Podkomendny Ponurego mówił, iż był wzorowym dowódcą partyzanckim.  

Następnie wystąpiły dzieci z Zespołu Folklorystycznego „Miniaturka z Mominy”, pod 

kierownictwem Danuty Kłonicy. 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały w sprawie nadania tytułu Honorowego Obywatela 

Gminy Waśniów. Zapytał czy ktoś z Pań i Panów radnych hciał zabrać głos w sprawie niniejszego 

projektu uchwały? Zgłoszeń nie było. Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania tytułu „Honorowego Obywatela Gminy Waśniów” 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Patryk Adamski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Paulina Cichoń, Janusz Jop, Marek 

Kaczmarski, Piotr Kwaśniak, Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Bożena Porępska, Mariusz Sala, 

Krzysztof Surowiec, Małgorzata Ślusarz, Małgorzata Wzorek 

NIEOBECNI (1) 

Danuta Serwicka 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie, 14 głosów za. 

Przewodniczący i Wójt wręczyli dyplom oraz medal honorowy w związku z nadaniem Janowi 

Piwnikowi "Ponuremu" tytułu Honorowego Obywatela Gminy Waśniów. 

Pani Grażyna Szkotner oraz Teresa Piwnik zabrały głos i podziękowały za nadanie Janowi 

Piwnikowi „Ponuremu” tytułu Honorowego Obywatela Gminy Waśniów. Głos zabrał również Konrad 

Cedro prezes Fundacji Rozwoju Regionu Świętokrzyskiego. W imieniu swoim  

i niezaproszonego Mieczysława Sokołowskiego podziękował za nadanie honorowego obywatelstwa. 

Przewodniczący zapytał czy ktoś chciał jeszcze zabrać głos. Zgłosił się Wójt., który wyjaśnił, iż 

początkowo lista zaproszonych gości była bardzo długa. Uczestniczyli z panią dyrektor Poreckowską 

we wręczeniu honorowego obywatelstwa „Ponuremu” w Ostrowcu Św., gdzie było bardzo dużo ludzi. 

Dzisiejsze posiedzenie jest w wymiarze kameralnym. Wójt przypomniał, iż jest to 5 osoba, która 

otrzymała taki tytuł na terenie Gminy Waśniów. Wójt poprosił o odprowadzenie sztandaru Publicznej 

Szkoły Podstawowej w Mominie.  

 

Przewodniczący ogłosił 30minut przerwy w obradach 

 

Obrady wznowiono po przerwie.  

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie: wprowadzenia zmian w uchwale Nr 

LVII/410/2023 Rady Gminy w Waśniowie z dnia 19 grudnia 2023r. w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Waśniów na lata 2024 - 2028. 

Przewodniczący wyjaśnił, iż projekt tej uchwały szczegółowo omawialiśmy na komisjach 

tematycznych. Zapytał czy ktoś z Pań, Panów radnych chciał zabrać głos?  

Skarbnik Bogumiła Bugaj: Wszystkie uchwały były szczegółowo omawiane na komisjach. Dla 

przypomnienia: stronę dochodową roku 2024 zwiększamy o 1 mln 785 tys. zł. I to są środki, z tak 

zwanej kroplówki, czyli dodatkowych środków, które mają wpłynąć na nasze konto  

w kwocie 1 mln 500, to jest udziały w PIT-ach, wyrównanie za 2020 rok oraz subwencji uzupełniającej. 

Również środki z odsetek bankowych w kwocie 250 tys. zł. Środki z RPO na zadanie w zakresie 



 

Cyberbezpieczny Samorząd, około 25 tys. 840 zł oraz Asystenta rodziny: 9 tys. 177 zł. Po stronie 

wydatkowej tych środków dodatkowych nie lokujemy. Proponujemy, i tak przedstawiliśmy też na 

komisjach, lokatę w kwocie 2 mln 100 tys. zł, która przejdzie na rok następny, a więc przekroczy rok 

budżetowy. I ta lokata w kwocie 2 tys. 100 zł, również jest ujęta w projekcie budżetu na 2025 rok. 

Równoważy nam po prostu w ten sposób budżet. Poza tym wprowadzamy 4 nowe zadania: 3 zadania 

w zakresie Samorządowego Rozwoju Dróg, ze środków Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg  

w kwocie: 2 mln 940 tys., Sławęcice, Grzegorzowice, Sarnia Zwola i Kraszków. Są to wnioski złożone. 

Wartość dofinansowania będzie stanowić: 2 mln 414 tys., pozostała kwota, ponad 600 tys., wkład 

własny. Trudno nam w tej chwili powiedzieć, jest ocena wniosków, które z tych wniosków przejdą czy 

przejdą wszystkie. Niemniej jednak takie zadania wprowadzamy, bo tak zostały złożone wnioski oraz 

budowę wodociągu w Nowym Skoszynie, gdzie wartość zadania 620 tys. zł, w tym również prawie w 

100% dofinansowane z zewnątrz, ponieważ to planuje się z nowych środków  

z KPO. I to są wszystkie zmiany, które dotyczą. Również są zmiany w zakresie wydatków bieżących, 

ale są one, po prostu w ramach tych przeniesień nie wprowadza się już innych dodatkowych środków.  

Chciałabym jeszcze, nadmienić, że te środki, jak przyjdą po założeniu lokaty tak, jak mówiłam, przejdą 

na rok 2025 i będą nam równoważyć, jak powiedziałam wcześniej, budżet. Myślę, że to wszystko, że 

sprawa jest jasna, jakby jakieś były pytania, to proszę bardzo. A, jeszcze chciałam powiedzieć o drodze 

powiatowej, gdzie opracowanie dokumentacji robimy na drodze  

w Śnieżkowicach. Tam wartość zadania: 135 tys. 710 zł 50 gr. Te środki były planowane w tym roku. 

Niemniej jednak powiat wystąpił z pismem, żeby przesunąć te środki na rok 2025, ponieważ 

wykonawca poinformował ich, że wszystkie uzgodnienia będzie mógł uzyskać do listopada 2025. 

Przychyliliśmy się do prośby powiatu, żeby to zadanie można było zrealizować i sfinalizować. I taką 

również uchwałę dla Państwa przedstawiliśmy. I to są w sumie trzy kolejne projekty uchwał. Dziękuję 

bardzo.  

Przewodniczący podziękował. Zapytał czy ktoś z Pań i Panów radnych chciał zadać pytanie lub 

zabrać głos? Zgłoszeń nie było. Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

 Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie: wprowadzenia zmian w uchwale Nr LVII/410/2023 Rady 

Gminy w Waśniowie z dnia 19 grudnia 2023r. w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Waśniów na lata 2024 - 2028. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Patryk Adamski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Paulina Cichoń, Janusz Jop, Marek 

Kaczmarski, Piotr Kwaśniak, Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Bożena Porępska, Mariusz Sala, 

Krzysztof Surowiec, Małgorzata Ślusarz, Małgorzata Wzorek 

NIEOBECNI (1) 

Danuta Serwicka 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie, 14 głosów za 

 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy na 

2024 rok. 

 Przewodniczący wyjaśnił, iż praktycznie Pani Skarbnik w poprzednim punkcie omówiła to 

zagadnienie. Zapytał czy ktoś z Pań Panów radnych chciał zabrać głos w sprawie niniejszego projektu 

uchwały? Zgłoszeń nie było. Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie. 



 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy na 2024 rok. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Patryk Adamski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Paulina Cichoń, Janusz Jop, Marek 

Kaczmarski, Piotr Kwaśniak, Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Bożena Porępska, Mariusz Sala, 

Krzysztof Surowiec, Małgorzata Ślusarz, Małgorzata Wzorek 

NIEOBECNI (1) 

Danuta Serwicka 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie, 14 głosów za. 

  

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale Nr L/355/2023 

Rady Gminy w Waśniowie z dnia 12 maja 2023r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

dla Powiatu Ostrowieckiego 

 Przewodniczący wyjaśnił, iż w swojej wypowiedzi Pani skarbnik również mówiła  

o przesunięciu tego dofinansowania na 2025 rok w kwocie: 135 tys. 730 zł i 50 gr. Omawiali ten temat 

na komisjach tematycznych. Przewodniczący zapytał czy ktoś z Pań i Panów radnych chciał zabrać 

głos w sprawie niniejszego projektu uchwały? Zgłoszeń nie było. Przewodniczący poddał projekt 

uchwały pod głosowanie.  

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale Nr L/355/2023 Rady 

Gminy w Waśniowie z dnia 12 maja 2023r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 

Ostrowieckiego 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Patryk Adamski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Paulina Cichoń, Janusz Jop, Marek 

Kaczmarski, Piotr Kwaśniak, Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Bożena Porępska, Mariusz Sala, 

Krzysztof Surowiec, Małgorzata Ślusarz, Małgorzata Wzorek 

NIEOBECNI (1) 

Danuta Serwicka 

 Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie, 14 głosów za. 

  

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta stanowiącej 

podstawę obliczania podatku rolnego na obszarze gminy WAŚNIÓW w 2025 roku 

Przewodniczący wyjaśnił, iż ten temat szczególnie długo i burzliwie omawialiśmy na komisjach 

tematycznych. Proszę bardzo, Pani skarbnik chciała zabrać głos.  

Skarbnik Bogumiła Bugaj: Chciałabym nadmienić kilka słów, co rozważaliśmy, debatowaliśmy 

na komisjach. Do podatków podchodzimy z wielką rozwagą i ostrożnością, dbając zarówno o budżet 

gminy, aby zabezpieczyć środki na realizację podstawowych zadań, wkład własny do inwestycji  

i spełniać oczekiwania mieszkańców, jakie po prostu mieszkańcy oczekują od nas, żeby pewne 

działania szły w lepszym kierunku, ale również dbając i o podatników, a więc żeby ich aż nadto nie 

obciążać. Dlatego, przedłożyliśmy projekt uchwały po raz kolejny, bo robimy to co roku, obniżając 



 

cenę żyta ze stawki maksymalnej do stawki proponowanej przez, najpierw projekt uchwały przedstawia 

Pan wójt i później, jak odbywa się przez Państwa dyskusja. Taki projekt uchwały przesyłamy również 

do Izby Rolniczej. Izba Rolnicza pismem z 8 listopada zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały, nie 

wnosząc uwag. Cena żyta na rok 2025 stanowi 86,34. Przedłożony projekt uchwały stanowi, że cena 

żyta proponowana dla podatku rolnego na rok 2025, to 49 zł, czyli podatek z 1 ha przeliczeniowego 

stanowiłby kwotę: 122,50. Jest to obniżenie ceny żyta o 37 zł i 34 gr. To jest tylko 43%.  

Jak Państwo wiedzą, jesteśmy gminą typowo rolniczą. Główny dochód z podatków, to jednak główny 

dochód z podatku rolnego, którego kwota kształtuje się od 1 mln 400, do 1 mln 500. Bo to też wszystko 

zależy od naszych podatników, nie tylko mając na uwadze zaległości, ale nasi podatnicy korzystają z 

ulg rolniczych, a więc odpisów. I po prostu to też ma wpływ na realizację podatku. Taki przypis 

zaproponowany również na rok 2025, 1 mln 500. Następny podatek, to jest podatek od nieruchomości: 

620 tys. Podatek leśny niecałe 100 tys., bo 11% cena drewna spadła w stosunku do roku 2024/2025, 

więc w granicach będzie 80 tys. I podatek od środków transportowych, też 80 tys.  

W sumie tych podatków mamy około 2 mln 400, na które mamy wpływ. Mieszkania w gminie są 

zwolnione z podatku, obowiązuje uchwała z 2013 roku. Ale mając na celu też dobro naszych 

mieszkańców ten pułap obniżenia podatku też musimy jakoś w którymś momencie uwarunkować 

kwotą. I na rok 2025 proponowana jest kwota 49 zł, czyli stawka podatku 122,50.  

Obniżenie podatku, nie tylko podatku rolnego, ale pozostałych podatków ma też skutek na rok 

następny. Bo ile zbierzemy dochodów w tym roku, a ile obniżyliśmy, to nam po prostu złotówka do 

złotówki, mniej mamy później wpływów z subwencji. Ale to Państwo wszyscy generalnie wiedzą, bo 

mówimy to, prawdę mówiąc, co roku. Więc taki projekt uchwały przedłożyliśmy i prosimy  

o akceptację. Znają Państwo też projekt budżetu na przyszły rok, ponieważ zostały przedłożone 

materiały, wiedzą Państwo, jakie są inwestycje, jakie są zadania, że średnia najniższa idzie w górę, że 

ona idzie o 7,3%. Tak że proszę wszystko wziąć pod uwagę. I o podjęcie stosownych decyzji.  

Przewodniczący zapytał czy ktoś z Pań i Panów radnych chciał zabrać głos? Zgłosił się Radny 

Krzysztof Surowiec 

Przewodniczący Komisji samorządowej ds. rolnictwa, ładu i porządku publicznego Krzysztof 

Surowiec: Jeżeli chodzi tutaj o ten podatek rolny, ja rozumiem tutaj wszystkich, a generalnie to proszę 

tutaj Wójta o wyrozumiałość ze względu na to, że pomimo, że obniżamy tę cenę żyta, to jednak tak 

symbolicznie, bo tak naprawdę 2 zł podnosimy realnie ten podatek. Wiem, że te pieniądze są mega 

potrzebne gminie do rozwoju. I powiem szczerze, z czystym sumieniem, jesteśmy już na końcówce 

tego roku i muszę Wójtowi pogratulować zarządzania tym budżetem. Tak małym budżetem, bo na 

każdej miejscowości praktycznie było widać wielki wyczyn Wójta, w postaci pięknych dróg. I wiem, 

że nie robi się to z niczego, a tak naprawdę to z tego okrojonego budżetu, z tej Pana wielkiej pracy, 

pozyskiwania tych środków i wiemy, że każda złotówka, którą mamy  

w budżecie, możemy ją podwoić i potroić, ciągnąc te programy, jakby mówiąc kolokwialnie,  

z zewnątrz. Nie wykorzystujemy w 100% własnych środków. Tak że Pan wójt jakby przyciąga te środki 

zewnętrzne. Ale też bierzemy pod uwagę własne budżety, budżety rodzin. I stąd moje zdanie, że nie 

powinniśmy podnosić tego budżetu, podatku gruntowego. Tak że powiem wprost, ja szanuję tutaj ten 

budżet gminy, ale też i szanujemy własne budżety. Moje zdanie jest, żeby jednak nie podnosić tego 

podatku gruntowego. Dziękuję.  

Przewodniczący zapytał czy ktoś jeszcze chciał zabrać głos? Zgłosiła się Radna Małgorzata 

Wzorek. 

Przewodnicząca Komisji budżetu i inwestycji Małgorzata Wzorek: Chciałam tylko powiedzieć, że 

nie są to łatwe decyzje, jeżeli chodzi o kwestie podatkowe, natomiast jest to system trochę też takich 

naczyń połączonych, ponieważ żebyśmy mogli realizować inwestycje i otrzymywać subwencje, to też 



 

musimy ten budżet jakoś równoważyć. Chciałam tutaj podkreślić, że u nas jest realizowanych bardzo 

dużo inwestycji, dzięki Wójtowi, który jest bardzo dobrym gospodarzem.  

I całemu zespołowi, Skarbnik, która tutaj też operuje tym budżetem. Ale też istotne jest to, że jeżeli 

mamy nowe inwestycje, które są energooszczędne, które nie generują kosztów, to też powodują 

oszczędności w budżecie. I myślę, że to jest istotne i to chciałam podkreślić, że tak jak dzisiaj Wójt 

nawet przedstawiał na slajdach, gdzie mamy wszystko, wszystkie inwestycje są bardzo nowoczesne, 

choćby hala nawet, która jest wybudowana w Boleszynie i te obiekty nie generują takich kosztów.  

I to, niestety, jedno z drugim się wiąże. Dziękuję bardzo.  

Przewodniczący zapytał czy ktoś jeszcze chciał zabrać głos? Zgłosił się wójt. 

Wójt Krzysztof Gajewski: Każdy ma swoje spojrzenie, każdy ma uzasadnienie. Na pewno to,  

o czym mówimy, na pewno każdy w jakiejś części ma rację. Na pewno z jednej strony jest temat cen, 

z drugiej strony cen skupu i opłacalności wszystkiego. Bierzemy kompleksowo i komplementarnie 

patrzymy też i w układzie podatkowym, środków transportowych, i innych itd. Patrzymy to, co może 

być tym dochodem, to, co Pani skarbnik powiedziała bardzo, myślę, że tutaj trafnie. Nie ma samorządu, 

który nie podniesie podatków, może nie podniesie, że obniża te stawki podatku, to trzeba powiedzieć, 

że nie podnosimy, obniżamy stawkę z tej kwoty prawie o 43%. Więc jest to zabieg, bym powiedział, 

trochę kosmetyczny. Mówię to w sensie takim, że 2 zł, wiem, że jest to wydatek, ale to nie są jakieś 

duże uderzenia. Natomiast nie wiadomo, co będzie za rok, za dwa, gdzie będziemy musieli wtedy 

pewnie tam równoważyć pewne niedobory środków. Prowadzimy właściwą gospodarkę finansową, 

inwestycyjną. Jest to oparte na zrozumieniu tego wszystkiego, ale konsekwencji w tym, co robimy. Tak 

jak powiedziałem, przyjęliśmy sobie żelazną zasadę, że nie wejdziemy już w projekty, chyba że będą 

małej wartości lub o małych parametrach 50 na 50, bo nie wygenerujemy takich środków. Jeżeli byśmy 

chcieli dostać 1 mln zł, musimy 1 mln wydać. Jeżeli chcemy 2 mln, 2 musimy wydać, z czego, jak 

mamy 2 mln z wszystkich podatków. Dzisiaj byle, przepraszam za określenie, odcinek drogi 120 m 

kosztuje 200 tys. Odcinek drugi 80 m, kosztował 152 tys. To nie są pieniądze takie, ja pokazuję 

pokazuje, czym dzisiaj dysponujemy i jakie mogą być możliwości. Mamy złożone wnioski o 

poważnych kwotach: przebudowę sieci wodociągowej, mamy drogi złożone do programu. Nie jest 

pewne, że dostaniemy od razu, bo i skala punktowa będzie o tym decydować, ale ten udział własny w 

każdym w tym zadaniu musi być. Robimy to z konsekwencją 

i z taką troską o to, żeby nie było sytuacji dramatycznych czy podbramkowych, że nie mamy na to, na 

tamto, na bieżące rzeczy, bo to wzrost cen. Energia nas, niestety, drąży w dalszym ciągu. Zobaczcie, 

ile dołożyliśmy do energii, mimo że robimy tych instalacji fotowoltaicznych i zmieniamy oświetlenie 

uliczne. Mieliśmy wszczęcie postępowania nadzoru energetycznego, dlaczego gmina nie oszczędziła 

20% energii przekazanej przez Ministerstwo Energetyki. No bo na czym mieliśmy zaoszczędzić? Na 

ujęciach wody, wyłączę pompy. Nie wyłączę. Tylko mogliśmy to zrobić, oświetlenie uliczne mimo 

wszystko ograniczyliśmy do godziny 10.00, bo nie było na czym znaleźć 20% oszczędności. Od razu 

wszczęcie postępowania administracyjnego, żeby nas ukarać, że nie osiągnęliśmy progu 20%, tylko 

17%. Nie jesteście gdzieś tam, nie stoicie obok tego problemu, tylko wszystko to, co dotyczy nas wiecie 

na bieżąco. Te środki, zabiegi, są z różnych źródeł: Związek Gmin Gór Świętokrzyskich, MOF, Lokalną 

Grupę Działania. Są gminy mocno wydrenowane z różnych przyczyn. Największe to są właśnie 

wydrenowania przez oświatę, przez przerzucanie na gminy zadań, które nie są zadaniami własnymi. 

Bo jakby tak było, to mielibyśmy pewien wachlarz, słuchajcie, możliwości. Nie będę Was przekonywał, 

bo wiecie dobrze, że tych dróg itd., przyjdą na następny rok drogi powiatowe. I też wystąpią do nas, 

jeżeli nie dołożymy, nie zrobimy kolejnego odcinka. Ta wielkość obniżenia tego podatku, a niby do 

poprzedniego roku 2 zł jest taką kwestią naprawdę symboliczną. Niektóre gminy podjęły uchwały 5% 

to jest najmniej podniesione, 5%, 7% inflacji. A ci, którzy mają problem, podnoszą ten wskaźnik 



 

jeszcze większy. Każdy ma swoją sytuację, odniesienia. Gmina gminie nierówna, zakres inwestycyjny 

nie jest ten sam, populacja ludzi nie ta sama, dochody budżetowe nie są te same. I każda gmina ma 

pewną specyfikę i będzie podejmować stosownie do swoich możliwości. 2 lata mieliśmy przy tej samej 

cenie. 2 lata. I teraz mamy trzeci rok i będzie to skutkować. Pamiętajmy, że jest zmiana naliczania teraz 

subwencji, nie ta subwencja, jak była liczona w tamtym roku czy 2 lata temu, czy w latach poprzednich. 

Tylko teraz dochody własne są liczone  

w trybie tzw. subwencji, już nie ma subwencji wyrównawczej, tylko są kompensacyjne. Dlatego moja 

prośba jest taka, że ta wielkość i ta propozycja jest do tych zadań, które są, i te, które planujemy na rok 

następny, naprawdę jest wielkością symboliczną. Naprawdę, dziękuję.  

Przewodniczący zapytał czy ktoś chce zabrać głos. Zgłosił się radny Andrzej Ostatek. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Andrzej Ostatek: Ja chciałem się odnieść jeszcze do tego 

podatku, z tego względu, że tu zostało dużo powiedziane przez Skarbnik, Wójta, ale jeszcze tutaj 

dochodzą takie rzeczy, że my ten podatek ustalamy na przyszły rok. My w tym momencie nie wiemy, 

jakie będą wyznaczane ceny na inwestycje, jak przetargi będą, a przecież i tak jest duża ulga dla 

mieszkańców, ponieważ nasza gmina nie pobiera podatku od mieszkań, to też jest spora ulga. Trzeba 

to wziąć pod uwagę. Następna sprawa jest taka, że przecież tak, jak Wójt wspomniał, w tamtym roku 

nie był w ogóle podatek podnoszony. Gdy zostaniemy w miejscu przez 2 lata, to później może ten skok 

się okazać bardzo duży i to będzie bardzo dla mieszkańców bolesne. Tak że uważam, że 2 zł to 

rzeczywiście nie jest duża kwota, ale lepiej stopniowo po trochu podnieść niż później od razu podnosić 

i mieszkańców narażać na duże wydatki, które muszą być, bo jak mówię, inflacja jest  

i z doświadczenia wiemy, że przetargi z roku na rok są coraz wyższe i inwestycje, jak Wójt to 

powiedział, ile kilometr drogi dzisiaj kosztuje. My mamy zaplanowane też te odcinki dróg, mamy 

inwestycje, które na przyszły rok będziemy też przecież musieli regulować, które w tej chwili są 

prowadzone, poważne inwestycje. Tak że uważam, że te 2 złote, to nie jest aż tak duże obciążenie,  

a jednak trzeba zabezpieczyć jakoś nasz budżet, naszą gminę, żeby te inwestycje, które są zaplanowane 

w budżecie, żeby można było je zrealizować. Dziękuję ślicznie.  

Przewodniczący zapytał czy ktoś chciał zabrać głos? Zgłoszeń nie było. Przewodniczący odczytał 

projekt uchwały i poddał go pod głosowanie. 

 Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta stanowiącej podstawę 

obliczania podatku rolnego na obszarze gminy WAŚNIÓW w 2025 roku 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Patryk Adamski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Paulina Cichoń, Janusz Jop, Marek 

Kaczmarski, Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Bożena Porępska, Mariusz Sala, Małgorzata Ślusarz, 

Małgorzata Wzorek 

PRZECIW (2) 

Piotr Kwaśniak, Krzysztof Surowiec 

NIEOBECNI (1) 

Danuta Serwicka 

Projekt uchwały został przyjęty większością głosów. 12 za, 2 przeciw.  

 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia zasad przyznawania i wysokości diet 

dla radnych Rady Gminy w Waśniowie 



 

 Przewodniczący wyjaśnił, iż ten temat szeroko dyskutowany był na komisjach tematycznych. 

Zapytał czy ktoś z Pań i Panów radnych chciał zabrać głos? Zgłoszeń nie było. Przewodniczący poddał 

projekt uchwały pod głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia zasad przyznawania i wysokości diet dla radnych 

Rady Gminy w Waśniowie 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Patryk Adamski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Paulina Cichoń, Janusz Jop, Marek 

Kaczmarski, Piotr Kwaśniak, Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Bożena Porępska, Mariusz Sala, 

Krzysztof Surowiec, Małgorzata Ślusarz, Małgorzata Wzorek 

NIEOBECNI (1) 

Danuta Serwicka 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie, 14 głosów za.  

  

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia Programu Naprawczego 

Gminnego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Waśniowie – aktualizacji na lata 2023-2025. 

Przewodniczący wyjaśnił, iż ten projekt uchwały z Panią główną księgową Gminnego Ośrodka 

Zdrowia w Waśniowie, omawiali szeroko na komisjach tematycznych. Dodał, iż wydawałoby się, że 

tak powiem że sprawy da się uregulować. Natomiast wynikło z tego, że w związku z zawiłościami 

naliczania przez NFZ, prowadzenie takiej działalności, jak Gminny Ośrodek Zdrowia nie jest taką 

prostą rzeczą, a szczególnie uzyskiwanie uczciwych i stosownych wynagrodzeń za wypracowane 

punkty. Niemniej jednak dyskusja była szczegółowa, długa. Zapytał czy ktoś z Pań i Panów radnych 

chciał zabrać głos w sprawie niniejszego projektu uchwały? Zgłosił się pan Wójt. 

Wójt Krzysztof Gajewski: Ten problem występuje nie tylko w naszym samorządzie, w wielu 

jednostkach samorządowych, również w wielu podmiotach niepublicznych. Będziemy, ja będę na 

pewno robił tak, aby ta sprawa stanęła na forum Konwentu wójtów, burmistrzów. Taką relację żeśmy 

złożyli tutaj, rozmawiałem już z prezydium. Raz, nie do końca wiemy czy te stawki kapitacyjne, czy 

oni coś ruszą, zmienią itd. Natomiast propozycja jakiś programów punktowych, dzisiaj na razie bliżej 

nieokreślonych cenowo, nie daje to stabilności finansowej zakładów, Nie mówię o szpitalach 

lecznictwo zamknięte ma inne procedowanie. Tutaj na razie to „wszystko wygląda na dzisiaj po 

staremu” i nikt na dzień dzisiejszy nie odpowiada. Mam kolejne pismo z NFZ-u, bardzo enigmatyczne, 

nieodpowiedziane na żaden z tematów i na Związek Gmin, które będziemy przygotowywać, chcemy, 

te wszystkie punkty pokazać, gdzie chociażby boli nas to, że nawet nadwykonania usług, które są przez 

nas wykonane, ale w imieniu kontraktów, które są dzisiaj otwarte jak stomatologia czy ginekologia, nie 

są realizowane. A te zadania, nieważne, który podmiot nie robił czy by wykonywał, musiałby i tak 

Fundusz za to zapłacić. W związku z czym dziwi nas taka reakcja albo brak reakcji nawet na to, aby te 

podmioty, które wykonują, obsługują pacjentów, trzeba ich jakoś honorować i „doceniać”, bo jeżeli te 

podmioty nie funkcjonowałyby tak jak naszym, to znaczy gdzie ci ludzie mają pójść wtedy? Robi się 

pustka i niemoc, jeżeli chodzi o Narodowy Fundusz. Myślę, że to są rzeczy tak oczywiste, które 

wpływają negatywnie, również znacząco na wynik finansowy. Nie odpuszczamy tego tematu. 

Próbujemy na razie ten program, który przygotowany przez Zakład, proponujemy przyjąć z opinią i 

działaniem, że będziemy dalej bardzo mocno ingerować w to, aby ten status quo po prostu złamać i 

zrobić tutaj coś, co będzie dawało lepsze finansowanie. Bo w innym przypadku tak, jak powiedziałem, 



 

inflacja, koszty materiałowe, wyniki. jak się okazuje, różne procedowania mówią tak, jak to wczoraj 

usłyszałem w Kielcach zwiększono o 32%. 32% w jednym zakładzie wszystkie usługi na rzecz 

radioterapii, zajęć, prześwietleń rentgenowskich i innych itd.  

I wszystkie pozostałe podmioty, które są w oddziaływaniu tego podmiotu, również zaczynają skakać 

do góry o 20 parę procent w górę. Rynek zaczyna reagować nie jeden, dwa, tylko wszyscy, żeby 

wyrównywali ceny. No i wtedy my tego poziomu cen czy podwyżek, czy inflacji, bo inflacja też idzie, 

wszystkie decyzje, jakie są związane z wynagrodzeniami itd., itd., to też skutkuje, bo idzie decyzja, a 

nie ma napływu środków, szczególnie środków, żeby to wszystko pokryć. I wtedy robi się to, że tak 

powiem, rozwarstwienie finansowe. Sytuacja, no nie jest najciekawsza, trzeba to sobie szczerze 

powiedzieć i nie możemy tutaj bez jakiś działań oprócz to, co podejmujemy i mówimy. Myślę, że 

również z Kierownikiem będziemy mówić, oprócz tego, że nie dostajemy środków, co należy zrobić, 

aby to wszystko w jakiś sposób pospinać. Bo tak, jak powiedziałem, jako organ założycielski tych 

środków nie możemy dawać na płace, możemy dokupywać sprzęt czy wyposażenie, ale na bieżące 

rzeczy, na bieżącą obsługę i płace nie możemy dawać środków. Takie jest moje spojrzenie na sprawę i, 

mówię, nie tylko ja to mam, bo podobnie jest w innych samorządach. Rozmawiamy, jak to wygląda. I 

te działania chcemy wspólne jakoś tak, prawda, skumulować. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący zapytał czy ktoś jeszcze chciał zabrać głos? Zgłoszeń nie było. Przewodniczący 

poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia Programu Naprawczego Gminnego Zakładu 

Opieki Zdrowotnej w Waśniowie – aktualizacji na lata 2023-2025. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Patryk Adamski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Paulina Cichoń, Janusz Jop, Marek 

Kaczmarski, Piotr Kwaśniak, Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Bożena Porępska, Mariusz Sala, 

Krzysztof Surowiec, Małgorzata Ślusarz, Małgorzata Wzorek 

NIEOBECNI (1) 

Danuta Serwicka 

 Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie, 14 głosów za.  

 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Programu Współpracy Gminy 

Waśniów z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 

3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003r. o działalności pożytku publicznego i wolontariacie na 

rok 2025 

Przewodniczący oznajmił, iż współpraca i komunikacja, to cechy, które znacznie ułatwiają pracę i 

prowadzą do pozytywnych samych efektów, i wydaje mu się, że strona uchwałodawcza i strona 

wykonawcza samorządu dobrze realizują te zadania i cały czas w tym duchu i kontekście będą dalej 

pracować. Poprosił panią Sekretarz o zreferowanie projektu uchwały. 

Sekretarz Joanna Zajączkowska: Jesteśmy zobligowani co roku podejmować taką uchwałę na 

kolejny rok do końca listopada. Zanim został Państwu przedłożony był poddany konsultacjom. 

Zarządzeniem Wójta z 15 października został ogłoszony projekt uchwały na BIP-ie, na stronie 

internetowej oraz na tablicy ogłoszeń, gdzie można było się z nim zapoznać od 15 października do 31 

i wnosić uwagi do tego przedkładanego dzisiaj projektu uchwały. Żadnych uwag i propozycji zmian 

nie było. Dlatego przedłożyliśmy Państwu w takiej formie, jak to dzisiaj będziemy nad tym projektem 



 

głosować. Program zawiera cele główne, kierunki działania wysokość finansowania, formy 

współpracy, zasady ogłaszania konkursów, zasady rozstrzygania oraz zasady powoływania komisji do 

rozstrzygania ogłaszanych konkursów. Na rok 2025 zaplanowana kwota do realizacji w ramach tego 

projektu wynosi 6 tys. zł. Wiemy, że jest to kwota proponowana. W razie potrzeb i możliwości 

finansowych, to wszystko jest do weryfikacji. W związku z tym, że żadne organizacje ani mieszkańcy 

nie złożyli żadnych tutaj uwag. Ja również dzisiaj proszę Wysoką Radę o podjęcie przedkładanego 

projektu uchwały. Dziękuję bardzo.  

Przewodniczący zapytał czy ktoś z Pań i Panów radnych chciał zabrać głos w sprawie niniejszego 

projektu uchwały? Zgłoszeń nie było. Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Programu Współpracy Gminy Waśniów  

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 

kwietnia 2003r. o działalności pożytku publicznego i wolontariacie na rok 2025 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Patryk Adamski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Paulina Cichoń, Janusz Jop, Marek 

Kaczmarski, Piotr Kwaśniak, Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Bożena Porępska, Mariusz Sala, 

Krzysztof Surowiec, Małgorzata Ślusarz, Małgorzata Wzorek 

NIEOBECNI (1) 

Danuta Serwicka 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie, 14 głosów za. 

 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę Nr XV/102/2019 Rady Gminy  

w Waśniowie z dnia 30 grudnia 2019r. w sprawie ustalania Regulaminu określającego 

wysokość stawek i szczegółowe warunki przyznawania dodatków motywacyjnego, 

funkcyjnego i za warunków pracy oraz niektórych innych składników wynagrodzenia 

nauczycielom w szkołach i placówkach prowadzonych przez Gminę Waśniów 

Przewodniczący poprosił kierownik Katarzynę Wiśniewską o wyjaśnienie projektu uchwały, który 

omawiali na komisjach  

Kierownik Centrum Usług Wspólnych Iwona Wiśniewska: Tak, jak wspominałam na posiedzeniu 

komisji, w związku z wprowadzeniem stanowiska mentora, który prowadzi młodego nauczyciela przez 

ścieżkę awansu zawodowego, jesteśmy zobligowani do wprowadzenia takiej zmiany  

w regulaminie, czyli właśnie takiego mentora oraz ustanowienia kwoty wynagrodzenia dla tej osoby. 

Dlatego też w par. 7 naszego regulaminu, dodaliśmy stanowisko mentora i wynagrodzenie dla niego w 

wysokości 100 zł oraz w par. 8 również został dopisany mentor obok opiekuna stażu, który jeszcze 

przez jakiś czas będzie funkcjonował. Ponieważ obecna ścieżka awansu to ścieżka, która obejmuje  

i stanowisko mentora i opiekuna stażu. Dlatego wprowadzenie tej uchwały jest konieczne, żeby 

uregulować tę kwestie właśnie wynagrodzenia i stanowiska mentora. Dlatego bardzo proszę  

o pozytywne zaopiniowanie tego projektu.  

Przewodniczący zapytał czy ktoś z Pań, Panów radnych chciał zabrać głos? Zgłoszeń nie było. 

Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę Nr XV/102/2019 Rady Gminy w Waśniowie z 

dnia 30 grudnia 2019r. w sprawie ustalania Regulaminu określającego wysokość stawek i szczegółowe 



 

warunki przyznawania dodatków motywacyjnego, funkcyjnego i za warunków pracy oraz niektórych 

innych składników wynagrodzenia nauczycielom w szkołach i placówkach prowadzonych przez 

Gminę Waśniów 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Patryk Adamski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Paulina Cichoń, Janusz Jop, Marek 

Kaczmarski, Piotr Kwaśniak, Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Bożena Porępska, Mariusz Sala, 

Krzysztof Surowiec, Małgorzata Ślusarz, Małgorzata Wzorek 

NIEOBECNI (1) 

Danuta Serwicka 

 Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie, 14 głosów za.  

 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXIX/276/2022 Rady 

Gminy w Waśniowie z dnia 25 marca 2022 roku w sprawie przyjęcia Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 

Narkomanii Gminy Waśniów na lata 2022-2025 

Przewodniczący wyjaśnił, iż ten projekt uchwały omawiali szeroko na komisjach tematycznych. 

Przewodniczący wyjaśnił, iż to są fundusze, z tzw. funduszu „kapslowego”, które są przeznaczone na 

działalność terapeutyczną i inne przeciwdziałanie negatywnych skutków alkoholowych. Ta kwota na 

2025 rok wynosi: 171 tys. 314 zł i 33 gr. I ten projekt uchwały zawiera się w tabelce, która reguluje 

preliminarz wydatków tych kosztów. Do projektu uchwały mamy załącznik nr 1, który mówi właśnie 

o tych przydziałach na konkretne cele funduszy. Przewodniczący zapytał czy ktoś chciał zabrać głos? 

Zgłoszeń nie było. Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXIX/276/2022 Rady Gminy w 

Waśniowie z dnia 25 marca 2022 roku w sprawie przyjęcia Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii Gminy Waśniów na lata 2022-2025 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Patryk Adamski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Paulina Cichoń, Janusz Jop, Marek 

Kaczmarski, Piotr Kwaśniak, Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Bożena Porępska, Mariusz Sala, 

Krzysztof Surowiec, Małgorzata Ślusarz, Małgorzata Wzorek 

NIEOBECNI (1) 

Danuta Serwicka 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie, 14 głosów za. 

  

16. Sprawy różne. 

Wójt Krzysztof Gajewski: Z ramienia Związku Gmin Wiejskich przyłączyliśmy się do stanowiska 

w sprawie zweryfikowania kwot i dofinansowania dochodów własnych samorządu i dofinansowania 

zadań, szczególnie zadań obligatoryjnych prowadzonych przez administrację rządową czy 

administrację specjalną. Mówię tutaj o kwotach dochodów, które są określane i są krzywdzące  

w układzie przeliczenia na ucznia środków albo licząc na mieszkańca, ponieważ stopień infrastruktury 



 

np. w danej gminie, która ma 100% wodociągów i kanalizacji, a gmina, która ma 50%, to ona się nigdy 

nie podniesie, ona nigdy nie zrobi tych inwestycji przy tak zwanych dochodach, które mają samorządy, 

a szczególnie małe wiejskie, takie jak my. W związku z czym podjęliśmy wspólne wystąpienia aby 

fundusze europejskie czy fundusze strukturalne nie zamykały się tylko procedowaniem tak, jak 

mówiłem, chociażby w RPO, czy PROW-ie, że kończy się ścieżka jakiegoś programu i potem nie 

wiadomo skąd te pieniądze szukać, aby można było te problemy w dalszym ciągu rozwiązywać. 

Zwróciliśmy się również aby stworzyć system finansowania dróg ze środków unijnych, ponieważ 

wiemy, że tylko drogi wojewódzkie, krajowe i drogi szybkiego ruchu mają furtkę otwartą na 

komunikowanie to ponadlokalne i tam są duże pieniądze. Pozostałe rzeczy, które nas bolą, to jest temat 

dróg samorządowych. Oczywiście będzie to zależeć tak, jak mówiłem o skali punktowej i generalnie 

gminy małe, wiejskie, które mają rozrzuconą infrastrukturę drogową, będą miały niekorzystny 

przelicznik punktowy, aby móc otrzymać środki.  

Pojedyncze wnioski od mieszkańców, że jest autobus, pół godziny czy godzinę wcześniej lub żeby 

przedłużyć kurs, wydłużyć itd., itd. Kieruję te wnioski o pozytywne załatwienie czy to do przewoźnika, 

bo to dotyczy przewozów powiatowych na transporcie. Nie skomunikujemy, wszystkich tak idealnie, 

żeby jeden kurs zabierał jedną osobę. Próbujemy to jakoś objąć na tyle, na ile przewoźnik się ugnie 

albo da możliwość skonsolidowana.  

Temat prowadzenia tego, wylewania się wody w miejscowości Wronów. Była interpelacja  

i pani radna to zgłaszała, zrobiony jest cały ciek kanału krytego, przejęcia wód z drogi gminnej  

i odprowadzenie jest tam do kanału rowu melioracyjnego. Przejęta jest woda całkowicie stamtąd i już 

jest zrobione, wykonane. Nie powinno być też niespodzianek w okresie zimy. Od strony drugiej powiat 

zrobił przy drodze powiatowej wejście do przepustu i do mnicha tzw. przelewowego.  

Nexera. Jestem po rozmowie i będziemy mieli, być może we wtorek, w środę informacje jak będą 

rozdysponowane środki KPO w obszarze likwidacji białych plam połączeń światłowodowych. 

Rozmawiałem z przedstawicielem, który jest takim kierownikiem regionalnym sprzedaży usług 

Nexery. Jedno co tylko wiemy i to jest potwierdzone to zestawienie mam, że na chwilę obecną, na 1700 

gospodarstw 1200 gospodarstw domowych ma możliwość przyłączenia się do sieci publicznej 

światłowodowej. Zostały przysiółki ale umówiliśmy się, że na wtorek, na środę przekażę informację, 

jak będzie dalej, jeżeli będzie ta informacja potwierdzona, co dalej z inwestycjami rozszerzającymi 

jakby ten zakres inwestycyjny, projektowy i realizacji głównych linii przesyłowych. Patrzą na rachunek 

ekonomiczny, jeżeli dostaną środki z KPO będą to wykonywać, to będzie to temat otwarty. Jeżeli będą 

mieli zmniejszone środki, mogą adresować to do osób bardziej zainteresowanych czy chętnych, którzy 

chcą sobie założyć tego typu instalacje.  

Mieliśmy 4 gospodarstwa, gdzie dochodziło do zapchania instalacji kominowej. Podjęliśmy ten 

temat o czujkach. Mówimy, że to, co zrobiliśmy już w wielu gospodarstwach, tam gdzie są pojedyncze 

osoby, mają te tzw. opaski życia. To dla osób pojedynczych w sensie ratunkowym, tam, gdzie są one 

również mają założone czujki tlenku węgla. Część mamy już skazanych i sami przez opiekę społeczną 

wiemy, gdzie są osoby samotne, osoby starsze. Próbujemy w tych gospodarstwach wspólnie z Komendą 

Powiatową, będziemy starali się te czujki, nieodpłatnie przekazywać, które są  

w naszej dyspozycji i Państwowej Straży Pożarnej. Firma X przekazała nam nieodpłatnie, abyśmy na 

zasadzie współpracy z Państwową Strażą Pożarną, mogli reagować na takie zdarzenia. Jest 12 osób  

w tamtym tygodniu. W tym tygodniu mamy kolejne osoby wskazane w paru miejscowościach przez 

Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej.  

Odbyło się dzisiaj otwarcie ofert na te krzyże przydrożne i to, co mówiliśmy, bo były zalecenia 

konserwatora zabytków i tych zaleceń było dość sporo.  



 

W Krajowej Izbie Odwoławczej został wyjaśniony z panią mecenas Stec Agnieszką z Kielc 

procedowanie rozstrzygnięcia procedury na zamówienie publiczne pod tytułem: odbiór śmieci  

z terenu gminy. Owszem, zastosowaliśmy tam zapis, aby nie tylko my jako dostawca śmieci, , ale 

odbiorca śmieci, który odbiera, było na nim również zadanie, polegające na segregacji odpadów  

i określenia pewnego limitu, bo one są określone procentowo, jeżeli się nie określi odbioru limitowego 

danego asortymentu w przedziale tym, płacimy jako gmina karę. Dlatego tutaj będziemy bardzo mocno 

akcentować to wykonawcy. My również jako Urząd przygotowujemy się do ulotki, informatorów, aby 

tej segregacji odpadów szczególnie zmieszanych, bo one są najdroższe dzisiaj schodzić z ceną i 

schodzić z ilościową po to, bo wtedy słyszycie, że ceny w tych firmach, gminach, bo liczymy ile za 

tonę i potem ile jest ton itd.  

Dzisiaj również jest składanie ofert i będzie otwarcie ofert, ponieważ umowa się kończy  

z obecnym odbiorcą z Fart-Bis i będziemy pewnie mieli już dzisiaj kwoty, bo od nowego roku kto 

będzie operatorem na tym zadaniu. Zobaczymy, jakie będą złożone oferty i jak będzie wyglądać to 

rozstrzygnięcie ostateczne.  

Realizujemy zadania przez Związek Gmin Gór Świętokrzyskich. Może być taka sytuacja, że gminy, 

które na dzisiaj nie wywiązują się z pewnych działań czy umów, które są w ramach związku jako tzw. 

wiązany projekt Związku Gmin Gór Świętokrzyskich, być może środki, które zostaną od nich 

wyłączone z zadań, a te zadania będą musieli przejąć na środki własne, być może rezerwa środków, 

która będzie w dyspozycji, może przywrócić lub zwiększyć budżet dla gmin, które realizują swoje 

zadania. Możemy mieć, na te pozostałe 9 gmin może być to kwota ok. 5-6mln zł. Mogą być to środki, 

które mogą być wtedy w dyspozycji związku i gmin, które realizują zadania terminowo tak, jak to my 

robimy.  

Przewodniczący zapytał czy ktoś chciał zabrać głos. Zgłosił się Piotr Kwaśniak 

Przewodniczący Komisji oświaty Piotr Kwaśniak: W imieniu swoim jak i mieszkańców Milejowic 

chciałem podziękować za inwestycję drogową, która w Milejowicach została wykonana. Mieszkańcy 

są bardzo zadowoleni. W rozmowach mówią, że o niebo się poprawi bezpieczeństwo  

i komfort jazdy przez Milejowice. Tak że jeszcze raz Panu wójtowi i Panu przewodniczącemu,  

i Koleżankom i Kolegom radnym dziękuję za poparcie tej inwestycji.  

Przewodniczący Mirosław Chamera: Tutaj dzisiaj procedowaliśmy projekt uchwały w sprawie 

planu naprawczego budżetu Gminnego Ośrodka Zdrowia. Na komisjach tematycznych, tam trwała taka 

rozmowa na temat pozyskiwania pieniędzy, czyli to wzmocnienie. I tak doszliśmy do wspólnego 

mianownika, że jest akcja szczepień. Ja już nie wnikam i proszę mnie nie wciągać w jakieś namowy, 

bo wiemy wszyscy, że są antyszczepionkowcy i szczepionkowcy. Ja w to nie wnikam. Po prostu jest 

możliwość, są siły przerobowe i jest możliwość. I z tego miejsca apeluję, że jeśli ktoś chce skorzystać, 

to jak najbardziej Gminny Ośrodek Zdrowia w Waśniowie dysponuje takimi siłami  

i zachęca do skorzystania. Dodatkowo jeszcze tam rozmawialiśmy o tym kończącym się już programie 

40+ tych badań, nie wiadomo czy będzie przedłużony. Nikt tego nie wie, bo w sumie można 

powiedzieć, że służba zdrowia to jedna wielka niewiadoma. Ale to nie jest od nas zależne, drodzy 

Państwo. Ale też możecie jeszcze skorzystać, bo jeszcze to trwa i zachęcam do tych osób, które by 

miały takie życzenie.  

Zimowe utrzymanie dróg na terenie gminy. Ustawowo samorząd ma w obowiązku prowadzić 

zimowe utrzymanie i to nie ma żadnej dyskusji i nie ma żadnych tłumaczeń. My to wykonujemy. Są 

firmy wytypowane, które się tym zajmują, są różne zdania o wykonanie lepsze, gorsze i to, tak jak 

mówimy, każdy ma w jakimś tam stopniu rację, ale apeluje do użytkowników dróg, a szczególnie tych, 

którzy poruszają się pojazdami mechanicznymi, ponieważ zima w piątek bodajże już pokazała pazur. 

Żyjemy w takiej szerokości geograficznej, że dla nas zima to nie powinna być żadne jakieś tam 



 

zjawisko meteorologiczne zaskakujące. Zimowe utrzymanie jest po stronie samorządu i nie ulega to 

wątpliwości. Każda droga ma swojego zarządcę. I jeśli mamy taki dobrobyt technologiczny, że 

używamy opon zimowych, używamy systemów ABS, używamy systemów bezpiecznej trakcji  

i wylądujemy w rowie, to musimy sobie zadać pytanie, czy ważniejsze jest dociekanie spraw 

technicznych na drodze, czy jest ważniejsze nasze bezpieczeństwo, nasze zdrowie i nasze życie? Bo 

wydaje mi się, że technika jazdy ma ogromny wpływ. To jest wybór dla każdego użytkownika. Zaczyna 

się zima. Proszę zgłaszać do nas, jeśliby były jakieś zastrzeżenia przez sołtysów, są rozdane telefony, 

będziemy interweniować. Ale to jest moje takie prywatne spostrzeżenie.  

26 listopada i 28 listopada z ramienia Świętokrzyskich Izb Rolniczych byłem na szkoleniu  

w Kielcach i tam przewijały się tematy: głównie było szacowanie szkód, spowodowane warunkami 

atmosferycznymi i szacowanie szkód odnośnie zniszczeń, powodowanych przez dziką zwierzynę 

wolnożyjącą. Chciałem przypomnieć wszystkim, bo to nie jest nowy przepis. To jest już przepis, który 

parę lat funkcjonuje. Każdy rolnik ma możliwość, a nawet obowiązek ubezpieczyć swoje 

gospodarstwo, a wójt może za niewykonanie tej czynności nałożyć karę na danego mieszkańca. 

Niemniej jednak tak, jak nie mamy podatku od mieszkań, tak wójt nie będzie rozliczał nikogo, 

przynajmniej ja bym był przeciwny, bo to jest dobra wola. Jeszcze do 27, bo ja to uczyniłem, 

funkcjonuje rządowa dotacja do ubezpieczeń. Nie chcę tam szczegółowo się wyrażać, ale około 60% 

ubezpieczenia jest zwracane przez państwo, a 40%, do upraw mówię. Tam była rozmowa o obecnej 

zmianie klimatu, o mikroklimacie, o rejonie, w jakim mieszkamy. Można sobie ubezpieczyć uprawy 

na różne warianty. No i do tego zachęcam. Jeszcze przypominam, że istnieją wytyczne, że  

w przypadku wystąpienia kataklizmu czy innych takich niespodziewanych warunków 

atmosferycznych, jak właśnie tym gminom, co pomagaliśmy, gdzie były uprawy zniszczone w 100%, 

tam, gdzie uprawy były ubezpieczone przez rolnika, zwrot dotacji rządowej, czyli tej pomocy rządowej 

przy tych zniszczeniach wynosi 100%. Jeśli takiego ubezpieczenia nie ma, zwrot następuje w 

wysokości 50%. Wiem, że jeszcze takie moce są. Szkolenie było z całego województwa, czyli 

wszystkie gminy miały swoich reprezentantów. Od nas też była pani z wydziału rolnictwa.  

Wyraźnie rysuje konflikt między rolnikami, a myśliwymi, jeśli mówimy o stratach spowodowanych 

zwierzyną wolnożyjącą. Każdy ma racje, każdy jest za i przeciw. Jeśli mówimy o ubezpieczeniach, nie 

ma ubezpieczeń od strat spowodowanych zwierzyną wolnożyjącą, ponieważ są obarczone bardzo 

dużym ryzykiem, tak mówiono na szkoleniu. A nie ma możliwości, żeby się koła myśliwskie 

ubezpieczyły, bo też jest bardzo duże ryzyko. Były różne zdania, były zdania rolników 

wielkoobszarowych i były też zdania kół, bo też uczestniczyły w tym szkoleniu. Konsensus był jeden, 

najlepiej się dogadać. I właśnie to słowo klucz: współpracować. Uznać racje rolnika, uznać racje kół. 

Doszło do różnych tam dyskusji. Dyskusja trwała długo. Niemniej jednak ustalony był taki konsensus 

tego szkolenia, że jeśli dana osoba chce współpracować, to zawsze można dojść do porozumienia.  

I może żadna ze stron w 100% nie będzie zadowolona, ale zalecane jest, aby w tym temacie najlepiej 

dojść do porozumienia. I tam przykładów było mnóstwo z całego województwa. Na razie jesteśmy  

w takiej dziurze prawnej. Bardzo łatwo jest finansowo, mówię o sprawie finansowej, każde koło 

łowieckie rozwiązać, ponieważ koło łowieckie utrzymuje się z własnych składek  

i ewentualnie funduszy, które pozyskują z tytułu dzierżawienia obwodów łowieckich. Koła łowieckie 

płacą dzierżawę do Lasów Państwowych, płacą do gmin podatki i ponoszą koszty za szkody, które 

zwierzyna dziko żyjąca wyrządziła na terenie gospodarstwa rolnego, poza bobrami i łosiami, ponieważ 

to są prawem chronione zwierzęta przez państwo. Jeśli na przykład X koło ma, załóżmy, 100 tys. budżet 

i zapłaci w jednym roku 50 tys. zł odszkodowania, to w drugim roku zapłaci drugie 50% statystycznie 

i się musi rozwiązać. Jak się rozwiąże, to w sumie rolnik już nie będzie miał z kim dyskutować, bo nie 

będzie miał już z kim bronić. Każde koło ma obowiązek zareagować na każde zgłoszenie, przyjechać, 



 

wyszacować ewentualne szkody. A zaczyna się od tego, żeby stwierdzić, czy rzeczywiście ta dzika 

zwierzyna tam była, czy może inny aspekt. Tak że do wszystkich mówię to, że później ma prawo 

udzielić środków technicznych do pomocy, do zwalczania. Ma też obowiązek pełnić dyżury. Na końcu 

jest szacowanie końcowe. No i oczywiście, jeśli są te straty za wspólną, za pogodą wypłacić 

odszkodowanie, bo taka jest procedura. Jest jeszcze taka procedura, że tam są daty. Nie chcę tutaj już 

zanudzać, ale przy siewie, jeśli do pewnej daty jest szkoda, to się zwraca tylko za materiał siewny i 

uprawę, a później po pewnej dacie to już ewentualne straty, ale straty w postaci fizycznej, czyli jak za 

zboże, to ile tego zboża było, a nie potencjalnych zysków, jak ja bym to zboże przetworzył i np. sprzedał 

w postaci mąki czy czegoś. Tak że w urzędzie mamy już specjalistę w tym temacie. To są jakieś teraz 

na topie tematy.  

W kuluarach na szkoleniu, wybił się temat, że przychodzi okres przedświąteczny i w ramach 

ostrzeżenia, w sąsiedniej gminie były zaatakowane trzy wsie po kolei w jeden dzień telefonami  

i chcieli wyłudzić pieniądze na system, na bank, potwierdź bank, na wnuczka i uzupełnienie dopłaty, 

tam drobnych kwot do światła. Tak że z kim możemy, ostrzegajmy, nie dajmy się nabrać. Idzie okres 

przedświąteczny, każdy głowę ma zakłopotaną. Więc ja ku przestrodze.  

Pani dyrektor Gminnego Ośrodka, Gminny Ośrodek Kultury i Sportu w Waśniowie zaprasza na 

kiermasz świąteczny pod patronatem wójta Krzysztofa Gajewskiego 15 grudnia 2024 roku, niedziela o 

godzinie 10.00, hala sportowa Publicznej Szkoły Podstawowej w Waśniowie. Będą tam prezentowane 

stoiska naszych Kół Gospodyń Wiejskich. Z tego, co wiem, to już tam nasze nowe koło będzie się 

starało wystawić, będą animacje zabawy. Czy ktoś jeszcze chciał zabrać głos? Pani Porępska, proszę 

bardzo.  

Radna Bożena Porępska: Trwa remont drogi powiatowej, co prawda, Momina-Waśniów, ale 

mieszkańcy mi zwracają uwagę, że nie ma porobionych jeszcze zjazdów na te drogi gminne. Są dosyć 

wysokie te podjazdy, ponieważ asfalt został podlany. No i żebyśmy to jakoś dopilnowali, żeby te zjazdy 

były zrobione tak, jak powinny być. Druga sprawa wynikła taka, że też zgłosili się Państwo, na której 

posesji po prostu pojazdy budowy stacjonują. I powstał tam konflikt, ponieważ mają zniszczony 

podjazd do siebie. Jest dosyć wysoko, zawieszają się samochodami i kilkakrotnie już rozmawiali z 

wykonawcą, rozmawiali, z tego, co wiem, z referatem technicznym u nas, byli  

w powiecie. I nikt tej drogi im nie chce poprawić. Uważam, że taki wjazd powinien być poprawiony. 

Tym bardziej, że prosili, żeby jakiś kawałek tego wjazdu im tam zrobili w ramach tego, że nie pobierali 

żadnej opłaty za stacjonowanie tych pojazdów. Jeszcze jest jedna sprawa. 

W dalszym ciągu nie działają też te przejścia dla pieszych w Mominie. Też kolejna sprawa. Mieszkańcy 

notorycznie się upominają, że te światła w dalszym ciągu nie świecą. Na tych przejściach jest teraz 

ciemno, wiadomo. Myślę, że, no nie wiem, w dalszym ciągu ta sprawa jest nierozwiązana i bardzo bym 

prosiła, żeby to w jakiś sposób, miały być niby wydłużone światła uliczne i w dalszym ciągu tam nie 

są.  

A już na koniec ostatnia taka, na tablicy ogłoszeń w Urzędzie Gminy jest błędna informacja, że Pan 

przewodniczący Rady przyjmuje w piątki. Bardzo bym prosiła o poprawienie, że przyjmuje jednak  

w czwartek.  

Przewodniczący Mirosław Chamera: Gdzie to jest?  

Radna Bożena Porępska: Na tablicy, tutaj, jak się wchodzi.  

Przewodniczący Mirosław Chamera: Tu na korytarzu?  

Bożena Porępska: Tak, tak.  

Przewodniczący Mirosław Chamera: Zmienimy to dzisiaj. Proszę Paulina Cichoń.  

Radna Paulina Cichoń: Ja chciałabym podziękować bardzo za szybkie i pozytywne załatwienie 

sprawy, dotyczącej odprowadzenia nadmiaru wody płynącej z lasu w miejscowości Wronów. Dziękuję 



 

i mam nadzieję, że działania tam przeprowadzone pozwolą uniknąć sytuacji z zeszłego roku i poprawią 

bezpieczeństwo mieszkańców i użytkowników drogi. Dziękuję.  

Radna Bożena Porępska: Tak przy okazji powiedzieć Państwu, że wspólnie z miejscowością 

Boksyce, Momina, Sławęcice i jest tam trzy Panie z Zajączkowic, założyłyśmy Koło Gospodyń 

Wiejskich o nazwie Słowianie, z siedzibą w Sławęcicach. I bardzo dziękujemy Wójtowi, jak  

i również Przewodniczącemu, że po długiej i ciężkiej batalii udało nam się po prostu uzyskać 

pozwolenie na to, żebyśmy mogły się spotykać w świetlicy w remizie w Mominie. Dziękuję bardzo.  

Wójt Krzysztof Gajewski: Proszę Państwa, jeżeli chodzi o drogę, droga powiatowa. Wszystkie 

zjazdy, gdzie jest komunikacja chodnikowa będzie to wykonane w kostce, tam gdzie są zjazdy na 

posesje i są te posesje zawizowane ze zjazdami do posesji, mają być zrobione z asfaltu, czyli te wjazdy 

nawiązujące do asfaltu, który jest, więc dopóki nie usypią poboczy nie robią zjazdów. Tam gdzie nie 

ma podwyższenia kostki i regulacji poziomej ułożenia kostki, też nie zrobią zjazdu, bo wtedy asfalt 

będzie dolewany, układany do tej konstrukcji drogi. To jest jakby jedna rzecz. Tak że tutaj wszyscy 

wiedzą, bo nie zgodzę się z tym, że ludzie nie wiedzą bo wykonawca rozmawiał  

z każdym. Bynajmniej tak mam tu potwierdzenie, na przebiegu tego ciągu dróg jaka jest, z każdym 

tym, który jest właścicielem zjazdu do posesji. Jeżeli ktoś tam planował na przykład, że będzie układał 

kostkę, to mu nie kładzie asfaltu, bo chce nawiązać kostką, bo nawiązuje, nowe budynki są czy nowe 

jakieś itd. Takie mieliśmy tutaj spotkanie z wykonawcą, z kierownikiem robót  

i z wiceszefem tego przedsiębiorstwa. Między innymi chociażby jeden tu podniesienie kostki przy 

banku, bo tam jest zawyżony chodnik, w związku z czym zejście wymaga przełożenia tego. Więc to na 

pewno tak, na pewno podniesiony chodnik, nawiązanie do figurki po lewej stronie. Będzie to zrobione 

w ramach robót przez firmę. Na pewno zjazd z Zajączkowic, w kierunku, jak to mówimy, na Gaj, czyli 

w kierunku jakby Pana Hińczy, bo prawoskręt by nie mógł być wykonany z racji tego, że jest wąski 

przejazd, więc wydłużenie jest tam o 1.5 m. To są wszystkie rzeczy, które uzgadnialiśmy  

z myślą o ludziach, żeby im po prostu pomóc. Cały ten odcinek drogi, gdzie są podjazdy takie mają 

zrobić tymczasowo, jeżeli nie położą tego pobocza. Pobocza i zjazdy są w układzie już od Mominy 

robione na całym ciągu tam gdzie asfalt jest położony docelowo. Kwestia jakby tej własności jeszcze i 

pasa drogi. Nie ma własności i powiat też nie.  

To, że zakładamy koła, bardzo dobrze, bo to jest inicjatywa społeczna, nie ma problemu. Tylko to nie 

jest wymóg Przewodniczącego czy mój, tylko jednostki straży pożarnej mają swój status, swoją 

działalność, swoją zdolność operacyjną. Dysponują składnikiem i wartością majątku, jaki jest w tym 

obiekcie. Oni są właścicielem, odpowiadają jako zarząd tak, jak to jest we wszystkich jednostkach. 

Jeżeli koło się tworzy tydzień czy dwa temu, jeżeli są te dni jakieś zarezerwowane, to proszę nas nie 

straszyć z tym takim, że przyjdą ludzie na sesję i powiedzą czego chcą. Mamy te sprawy rozwiązywać 

normalnie, w sposób taki, że jeżeli jest taka możliwość, to oczywiście rozmawiamy wszędzie, każdy 

wie, jeżeli jest obiekt taki do dyspozycji mieszkańców czy świetlica, czy szkoła, bo są i takie miejsca, 

gdzie można z tego skorzystać, oczywiście w różnych celach. To po prostu jest zarząd jednostki. Oni 

odpowiadają, oni wiedzą, co mogą i mają rozkład jazdy, bo ja nie prowadzę takiego przebiegu. Myślę, 

że można na zasadzie wspólnej rzeczy dogadać się i poukładać sobie termin spotkania czy działań. 

Trzeba to po prostu podejść z tej strony, że wcześniej musi być to ustalone, kiedy, jak, co itd., i na 

zasadzie partnerskiej, bo oni są właścicielem, oni dysponują lokalem. Wiadomo, że nie jest to 

zamknięte dla kogokolwiek z zewnątrz, ale ma być to po prostu oparte na jakieś rzeczywistej potrzebie 

i z jakimś wyprzedzeniem. Trzeba sobie ustalić, w tym harmonogramie wpisać tak, jak my mamy tutaj 

szkolenie, Myślę, że w normalny sposób każda jednostka też jest otwarta, aby szanuje i szanować to, 

co my możemy robić w układzie stowarzyszeń czy jakiś innych spraw. . To nie chodzi, że tam jakiś 

jeden prezes albo jakiś ktoś tam sobie będzie sam decydował, albo mówił: temu wolno, tamtemu nie 



 

wolno. Nie, myślę, że są to rzeczy, które są otwarte, poukładane. Ma być to zrobione tak, jak według 

pewnych zasad, z pewnym szacunkiem. Tak to będzie zrobione  

i tak we wszystkich strażach, remizach czy świetlicach, tam gdzie mamy, są wszyscy tam i seniorzy są 

i Koła Gospodyń Wiejskich, są organizacje inne, które się spotykają, czy to KGW, czy strażacy mają 

szkolenia, czy dla młodzieży. Tak że myślę, że ten harmonogram i dostępność jest. Po to są te remizy, 

po to są te obiekty, żeby one mogły służyć. A skoro mówię o tych jednostkach, to jeszcze powiem taką 

rzecz, że ja już mam 9 wniosków na budowę świetlic środowiskowych i placów zabaw. Teraz doszły 

Worowice, Zajączkowice, były Boksyce. – Nosów, Wojciechowice itd. Z tym że też musimy mieć 

pewien rozsądek w tym wszystkim, bo nie wszędzie dysponujemy gruntem komunalnym, nie wszędzie 

jesteśmy czy areał, który tam pozwala. Tu trzeba trochę czasu, ale trzeba  

i w tym takiego pewnego spojrzenia, gdzie, co zrobić, na ile można zrobić i jakie środki będziemy mieli 

w dyspozycji, aby można było te zadania w jakiś tam sposób realizować. Zobaczymy, jakie będą środki 

w dyspozycji LGD, jakie będą formy właśnie tego wsparcia, o którym tutaj mówiliśmy,  

z tych środków na tworzenie lokalnych grup działania. Wtedy będziemy mogli to dopiero tworzyć.  

Przewodniczący Mirosław Chamera: Ja ze swojej strony powiem, że cenię sobie współpracę  

z Ochotniczymi Strażami Pożarnymi również sobie bardzo cenię współpracę z Kołami Gospodyń 

Wiejskich. Zawiązało się nowe. Można tylko pochwalić inicjatywę i życzę, aby to koło się rozwijało  

i uzyskiwało na tej niwie kulturalno-społecznej sukcesy. Ale wydaje mi się, że to dopiero pierwsze 

początki. I jak, może powiem tak obrazowo, bo wszyscy to rozumieją, dotrzemy się, czy tam jak stare 

dobre małżeństwo. Na początku zawsze są różnice, a później już idziemy. I mi się wydaje, że tak będzie. 

Radna Bożena Porępska: My tu nie chcieliśmy żadnego konfliktu tu wprowadzać, tylko po prostu 

nie mogliśmy się częściowo dogadać ze strażakami, bo my rozumiemy, że tam się odbywają różne 

imprezy i to przecież, gdyby nam od razu powiedzieli, że np. słuchajcie, wtedy i wtedy, w taki  

i w taki dzień jest zarezerwowane, nie byłoby żadnego problemu, bo byśmy to przełożyli czy próbowali. 

Tylko wystarczy trochę dobrej chęci i woli. Tak że myślę, że ta współpraca na pewno będzie w 

przyszłości lepsza.  

  

17. Zakończenie obrad. 

Przewodniczący obrad podziękował wszystkim za przybycie i udział w sesji a następnie zamknął 

siódme posiedzenie Rady Gminy w Waśniowie. 
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